
 

Protokoll Strategisk samarbeidsutvalg 
 
Dato: 17. november 2023 

Tid: 1000-1300 

Sted: Nordåsvegen 4 i Brumunddal, NAV bygget, møterom Lundbysalen 1. etg 
 
Tilstede: 
Kommunene: 
Arne Skogsbakken, rådmann Søndre Land kommune (kommunedirektørutvalget KS) (leder). 
Helseregion Gjøvik og Hadeland: Janiche Brechan kommunalsjef, Gran kommune 
Helseregion Valdres: Guro Råheim Kvam, kommunalsjef pleie og omsorg, Vang kommune. 
Helseregion Sør-Gudbrandsdal: Bernt Tennstrand, kommunalsjef helse og velferd, 
Lillehammer kommune. 
Helseregion Hamar: Sverre Rudjord, kommunalsjef helse og omsorg, Ringsaker kommune. 
Helseregion Nord-Østerdal: Bård Sundmoen Aas, sektorleder, Tolga kommune. 
Helseregion Sør-Østerdal: Aino K Kristiansen, sektorsjef for pleie, rehabilitering og omsorg, 
Elverum kommune. 
Ida Høiby (Sykepleierforbundet), tillitsvalgtrepresentant. 
Jørund Hassel, brukerrepresentant fra kommunene. 
 
Sykehuset Innlandet HF: 
Alice Beathe Andersgaard, administrerende direktør (nestleder).  
Benedicte Thorsen-Dahl, divisjonsdirektør Psykisk helsevern. 
Ane Kaurstad, divisjonsdirektør Habilitering/rehabilitering. 
Kari Mette Vika, divisjonsdirektør Gjøvik-Lillehammer – representerer somatikk. 
Geir Kristoffersen, divisjonsdirektør Prehospitale tjenester. 
Ann Charlene Olsen Letnes, tillitsvalgtrepresentant. 
Ola Aaevik, Brukerrådet i Sykehuset Innlandet 
 
Sekretariat: 
Interkommunal rådgiver Janne Lind, Helsefellesskap Innlandet, Ringsaker kommune 
(vertskommune). 
Avdelingssjef Samhandling og brukermedvirkning Sverre Sætre, Sykehuset Innlandet HF. 
 
Observatør 
Statsforvalteren i Innlandet, ass. fylkeslege Jordis Pôtzl-Obytz  
Statsforvalteren i Innlandet, fylkeslege Harald Vallgårda  
KS Innlandet, spesialrådgiver Kristin Måntrøen Lorentzen 
Pasient- og brukerombudet Innlandet, rådgiver Marit Alver-Jacobsen 
PKO (praksiskonsulent/samhandlingslegene), Kristin Gaarder 
Kompetansebroen Innlandet, Torill Bekken 
 
Forfall: 
Helseregion Nord-Gudbrandsdal: Therese Hole, helse- og utviklingssjef, Lesja kommune. 
Ole Kaare Lunde, fastlegerepresentant, fastlege Brumunddal legesenter.  
Karianne Sten Solheim, (Fagforbundet), tillitsvalgtrepresentant kommunene 
 



 

Høyskolen i Innlandet, Per Jacob Svenkerud, Prorektor  
Fagskolen Innlandet, rektor Gard Eimund Tekrø Rolid 
NTNU Gjøvik, Instituttleder Heidi Vifladt. 
Statsforvalter i Innlandet, velferdsdirektør Eli Blakstad 
 
 
Sak. 31.23 Godkjenning av innkalling og saksliste  
 
Enstemmig vedtak: 
Innkalling og saksliste godkjennes. 
 
 
Sak. 32.23 Godkjenning av referat fra SSU møtet 22.9.2023 
Kommentar til Sak 23.23 Fagutvalg psykisk helse barn og unge: 
Sekretariatet beklager at det i sak 23.23 ble fremstilt at leder og nestleder for 
arbeidsgruppen støttet etablering av pilot for fagutvalget, noe de ikke anbefalte, jfr. det 
oppsummerende notatet om høringsinnspill som lå ved saken.  
 
Sekretariatet anbefalte etablering av pilot som følge av sak 22.23, der en arbeidsgruppe 
konkluderte med at det er behov for mer kunnskap, før vi etablerer nye utvalg. Notat fra 
leder og nestleder for arbeidsgruppen legges ved protokoll. 
 
Enstemmig vedtak: 
Referat fra strategisk samarbeidsutvalg den 22.9.2023 godkjennes. 
 
 
Sak. 33.23 Revidering av samarbeidsavtalen 2019-2023, Sykehuset Innlandet og  

kommunene i sykehusområdet   

Leder for Helsefelleskap Innlandet innledet med at felles forhandlingsutvalg er omforente 
om revidert samarbeidsavtale mellom Sykehuset Innlandet og kommunene i 
sykehusområdet. Leder redegjorde videre for årsak til brudd og løsning etter mekling. Leder 
og nestleder er fornøyd med å komme til enighet. 
  
Oppsummering av innspill fra medlemmer: 
- Strategisk samarbeidsutvalg bør gå ut med en pressemelding, da saken har fått 

oppmerksomhet i media. 
 

Enstemmig vedtak: 
1. Strategisk samarbeidsutvalg ber sekretariatet sikre at forslag til overordnet 

samarbeidsavtale og delavtaler forankres i styringslinjene. 

2. Strategisk samarbeidsutvalg ber sekretariatet sikre at samarbeidsavtalene behandles i 

styrene innen 1.3.2024 

 
 
Sak. 34.23 Kompetansebroen  
Sekretariatet la frem anbefaling på videreføring av avtalen med fire nye år, og viste til 
positive erfaringer, muligheter for ytterligere effekter og forbedringsområder. 



 

 
Enstemmig vedtak: 
1. Strategisk samarbeidsutvalg gir tilslutning til å videreføre avtalen med Akershus 

Universitetssykehus HF (driftsansvarlig og ansvarlig redaktør) for perioden 2024-2027.   

2. Strategisk samarbeidsutvalg peker ut styremedlem og varamedlem til Interimsstyret for 

Kompetansebroen og holdes løpende orientert om arbeidet som skjer der.   

3. Strategisk samarbeidsutvalg gir innspill til Strategiplan og Handlingsplan for 

Kompetansebroen.  

4. Strategisk samarbeidsutvalg ber sekretariatet avklare hvordan Helsefelleskap Innlandet 

kan ivareta forvaltning av Kompetansebroen. 

5. Strategisk samarbeidsutvalg ber sekretariatet om å legge frem årsregnskap for 2023 og 

forslag til budsjett for Kompetansebroen for 2025 i SSU møte i mai 2024 
 
 

Sak. 35.23 FoU felles kunnskapsgrunnlag 
Rannveig Finsveen, HelseINN, presenterte et første innsiktsarbeid innen FoUI om hvilke 
områder Helsefelleskap Innlandet har behov for kunnskap, noe forskning vi utfører i dag, 
hvilke miljøer og virkemidler vi kan spille på og anbefaling på kortsiktige og langsiktige mål. 
 
Oppsummering av innspill fra medlemmer: 
- Det er satt av 10 mill. i statsbudsjettet til kommunenes strategiske forskningsorgan (KSF). 

I tillegg er det satt av 103,7 millioner kroner til FOU-prosjekter forankret i behovene som 
de kommunale helse- og omsorgstjenestene har. Viktig at de store kommunene i 
Innlandet går i felles front for å adressere behov for FOU i Innlandet. Naturlig å søke 
bistand fra HelseINN for søknadsprosess og tilrettelegging. 

- Forskningsrådet har ekstremt høyt nivå/krav til søknad. Det jobbes med å endre kravene. 
Vi må ha som ambisjon å igangsette forskning til felles prosjektene vi gjennomfører. 

- Noen kommuner har satset på Offentlig Ph.d, for å øke kompetansen på området, og de 
blir ofte en pådriver i kommunen. 

- Øke kunnskap om ha som svikter i overgangene og hvordan vi effektivt kan planlegge nye 
bærekraftige tjenester som gir effekt til innbygger. Spesialiseringen øker både i 
spesialisthelsetjenesten og kommunene. 

- Det vises til at prosjektet «Bo trygt hjemme» skal ha inn følgeforskning.  
- Det anbefales en praktisk tilnærming; hvordan forbedre pasientflyten?  
 
Oppsummering av innspill fra observatører: 
- Hvordan kan en knytte forskning mot rekruttering av personell.? 
- Noen kommuner har satset på Offentlig Ph.d, for å øke kompetansen på området, og de 

blir ofte en pådriver i kommunen. 
 
Enstemmig vedtak: 
1. Strategisk samarbeidsutvalg ber sekretariatet igangsette en prosess for å forankre og få 

innspill til innsiktsarbeid, kortsiktige og langsiktige målforslag, samt innspill til hvordan få 

til økt satsning i Helsefelleskap Innlandet. 

2. Strategisk samarbeidsutvalg ber sekretariatet legge frem sak til strategisamlingen i mai 

2024 tilbeslutning. 



 

 
 
Sak. 36.23 Handlingsdel 2023-2024 – status 
Håkon Kolden, Lillehammer kommune presenterte kort formål med prosjekt Bo trygt  
hjemme med integrerte helsetjenester og delleveranse Trygghetspatruljen.  
 
Oppsummering av innspill fra medlemmer: 
- Økonomi var lagt til grunn for oppstart av Trygghetspatruljen 
- God modell som kan være overførbar til enkelte kommuner, men som må tilpasses i 

andre kommuner. 
- Nyttig å dele denne type erfaringer, slik at andre kommuner kan utrede om dette er en 

måte å løse enkelte utfordringer på.  
- Det foreslås på generelt grunnlag å løfte prinsipielle utfordringer fra ulike prosjekter inn 

til drøftinger i SSU 
- Prosjektet Bo trygt hjemme jobber med å få på plass følgeforskning. 
- Positivt for pårørende, da tjenesten er veldig synlig i kommunen 
- Trygghetspatruljen har bidratt til reduksjon og eller utsettelse av innleggelse i sykehus’ 

 
Enstemmig vedtak: 
1. Strategisk samarbeidsutvalg tar status på handlingsdelen 2023-2024 til orientering. 

2. Strategisk samarbeidsutvalg gir tilslutning til at sekretariatet i samarbeid med 

prosjekteiere, avklarer hvilke fellesprosjekter vi setter fokus på, for å bidra til å drøfte 

delleveranser av strategisk karakter. 

 
Sak 37.23 Orienteringssak 
- Hedmark Legevakt 
Leder for Helseregion Hamar, Sverre Rudjord kommunalsjef Ringsaker kommune, orienterte 
om igangsatt utredning av Hedmarken legevakt. Hedmarken Legevakt er et samarbeid 
mellom kommunene Stange, Løten, Hamar og Ringsaker Sør. Avtalen for dagens legevakt 
utgår 31.12.2025. Ringsaker kommune har påtatt seg ansvaret for å sammenstille tidligere 
utredninger, samt dimensjonere for nye og fremtidige behov. Sykehuset Innlandet vil bli 
invitert inn, slik at avhengigheter mellom Hedmarken Legevakt og Sykehuset Innlandet, 
ivaretas i første utredningsgrunnlaget. Saken skal ferdigstilles innen 15.12.2023. Deretter 
skal den til politisk behandling i kommunene. Prosjektleder er: Øyvind Sørlien. Prosjekteier: 
Sverre Rudjord.  
 
- Generalistkommunen nå og fremover 

Leder Helsefelleskap Innlandet, Arne Skogsmann rådmann Søndre-Land, orienterte om 
oppstart av prosess i kommunene. Kommunene begynner mot slutten av november 
dialogsamlinger i helseregionene med mål om å skaffe oss innsikt i og kunnskapsgrunnlag 
om hva vi som generalistkommuner er i dag. Innsikten ønsker vi å bruke i utviklingsarbeidet 
vi må gjøre, for å møte morgendagens utfordringer i kommunehelsetjenesten. Dialogene har 
som mål å bidra til at kommunene styrker sin strategiske dialog med Sykehuset Innlandet og 
arbeidet forankres i kommunedirektørutvalget i KS. Vi vil holde dere løpende orientert om 
dette arbeidet.   
 
  



 

Enstemmig vedtak: 
Strategisk samarbeidsutvalg tar sak om Hedmark legevakt og Generalistkommunen nå og 
fremover til orientering. 
 
 
Eventuelt 
Alice Beathe Andersgaard, nestleder i Helsefelleskap Innlandet og administrerende direktør ved 
Sykehuset Innlandet, informerte om oppfølgingen av vedtaket i foretaksmøtet med Sykehuset 
Innlandet den 22. juni 2023. Oppfølgingen inkluderer utredninger for tre funksjonsområder ved 
sykehuset i Elverum: ortopedi, fødetilbud og fysikalsk medisin og rehabilitering. 

 
For ortopedi anbefales opprettelsen av en femdøgns-post for utvalgte pasientgrupper. Innen 
fysikalsk medisin og rehabilitering foreslås det å organisere døgntilbudet fra SI Ottestad og SI 
Solås til SI Elverum i en sju-døgnspost. Tidligrehabilitering skal være lokalisert på 
Mjøssykehuset. Når det gjelder fødetilbud, innebærer anbefalingen opprettelsen av et 
barselhotell og oppfølging av barselkvinner i samarbeid med kommunene.  
 


